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Villabonan, Remi Ayestaranen oroigarriaren ondoan, eskainitako prentsaurrekoko irudia. M. UGARTEMENDIA

Larunbatean errepideetara ateratzeko
deia egin du Egin Dezagun Bideak
Etziko mobilizazio egunean kalera irtengo dira 
«preso politikoek jasaten duten muturreko egoera
desagertzea» eskatu, eta beren elkartasuna agertzeko

Villabonako gasolindegitik eta Tolosako Bentaunditik
irtengo dira 11:45ean; bihar hileko azken ostirala denez,
ohiko elkarretaratzeetara joateko deia ere luzatu dute q6

Tolosako Udalak Jauregiren
monolitoaren aurkako
erasoa arbuiatu du
PSE-EE alderdiko Jose Ignacio Asensiok aurkeztutako mozioari 
testu alternatiboa aurkeztu zioten EAJk eta Bildu-Aralarrek, eta azken
idatzia onartu zuten; Juan Mari Jauregi Tolosako zinegotzia izan zen q3

Villabonako Santio
jaietako atseden
eguna iritsi da
Baltsa jaitsiera egin behar zuten gazteek atzo,
baina Oria ibaiaren ur emaria handia zela eta,
igandera arte atzeratzea erabaki zuten; gaur
atsedena hartzeko eguna dute billabonatarrek q4

Pailazoek bi guraso igo zituzten Gureako taula gainera. E. MAIZ



Londrestik bertatik ariko dira saioa egiten. HITZA

Itzea Urkizu

Hilabetean behin, eta 25 minutu-
ko saioa osatuz, Iñigo Asensio ka-
zetari tolosarrak BAT Basque
Team-eko euskal kirolari olinpia-
rrei buruzko saioa aurkeztuko du.
Saioa herenegun hasi zen, Lon-
dresko Olinpiar Jokoen irekiera
ofiziala baino urte bete lehenago,
hain zuzen. 

Goi mailako euskal kirola na-
zioartean sustatu eta babesten
duen BAT Basque Team erakun-
deak, Kontrol Z ekoizpen etxeare-
kin elkarlanean sorturiko proiek-
tua da BAT to London 2012 saioa.
Saio berri honetan, euskal kirola-
ri olinpiarrak eta paralinpiarrak
izango dira protagonista; olinpiar
jokoetarako sailkatu diren edo
sailkatzeko aukera duten kirola-
rien jarraipena egingo dute. 

Besteak beste, kirolariek olin-

piar jokoetarako sailkapena lor-
tzeko jokatzen dituzten Europa-
ko nahiz munduko txapelketak
ikusi ahal izango dira, eta baita
entrenamendu metodoak edo le-
sioen osatzeen azalpenak ere.
Dena den, kirolaren beste aurpe-
gi bat ere ezagutu ahal izango da.
Horrela beraz, kirolariei eurei,
hauen prestatzaileei, senideei edo
garai batean olinpiarrak izanda-
ko euskal kirolariei elkarrizketa
egingo dizkiete saioan. 

Proiektu honekin, 25 minutuko
12 saio burutuko dituzte, hilabete-
roko maiztasunarekin, eta Lon-
dresko Olinpiar Jokoen hasiera-
rekin amaituko da saioa.

Kirolarien erakundea
BAT Basque Team-ek goi mailako
euskal kirolaren garapena bulta-
tzea du helburu. 

Eusko Jaurlaritzak, Kultura
Sailaren bitartez, eta Euskal Irra-
ti Telebistak bultzaturiko ekime-
na da. Hauez gain, eliteko kirola
sustatzearen aldeko apustua be-
reganatu duten ondorengo ba-
besle pribatuak ere badira: Na-
turgas Energia, La Caixa, IMQ eta
Cespa-Ferrovial.

Kirolari olinpiarrak
aurkeztuko ditu
Iñigo Asensiok
Aste honetan hasi da
‘BAT to London 2012’
saioa, eta hilabetean
behin izango da 
ETB-SAT katean
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SALGAI
]Adosatua. Tolosan. Eguzki-
tsua. 4 logela, 2 bainugela, 
komuna, egongela-jangela han-
dia, sukaldea, 2 autorentzako ga-
rajea, txokoa, jardina eta traste-
lekua. Interesatuek deitu 
678 26 76 57 telefono zenbakira.

Iragarki laburrak

]Etxebizitza. Tolosan. Bi logela,
egongela, sukaldea, komuna 
eta trastelekua dituen hormi-
goizko etxebizitza. Oraintxe bizi-
tzera sartzeko moduan dago
etxea. Interesa dutenek, dei de-
zatela 619 64 52 56 telefono
zenbakira. 

Urtero bezela, Laskorain ikastolako neska-mutilak, Lizarra eta Ata-
rrabiako ikastoletako ikasleekin batera Euskaraz Bizi udalekuetan
dabiltza. Argazkian, pasa den astelehenean Lekeition ospatu zen
Euskadiko Traineru Txapelketaz gozatu zuten, eta Getaria-Tolosa-
ko neskek lorturiko garaipena ospatzeko aukera izan zuten udale-
kuan dauden ikastolako gaztetxoek.HITZA

ARRAUNAZ GOZATUZ

Irudia q

Pasa den igandean, uztailaren 24an, Getaria-Za-
rautz trabesia ospatu zuten beste urte betez. Ige-
rian egin beharreko froga honetara, hainbat tolo-
sar joan ziren, bigarren urtez jarraian, Ikatza Ta-

berna Taldea deiturapean. Bigarren urtez jarraian,
eta federatu gabeko igerilarien mailak, Ikatza tal-
deko tolosarrak garaile suertatu ziren proban,
Hondarribia Jatetxea taldea gaindituz. HITZA

GETARIA-ZARAUTZEN TXAPELDUNAK

Irudia q

Bisita gidatuak Menchu
Galen erakusketan 

TOLOSA ›Pasa den astean
inauguratu zuten 2008an
zendu zen Menchu Gal margo-
lariaren erakusketa, Aranburu
jauregian. Datorren abuztuaren
4an eta irailaren 8an, bisita
gidatuak antolatu dituzte 
erakusketako komisarioa den
Edorta Kortadi tolosarraren
eskutik. Bai abuztuaren 4an,
eta baita irailaren 8an ere,
19:00etatik aurrera izango 
dira bisitak.

‘Toni La Sal’ txotxongilo
ikuskizuna, bihar

TOLOSA ›Toni La Sal deituriko
txotxongilo ikuskizuna izango
da bihar, uztailak 29, Euskal
Herria plazan. 19:00etan 
hasiko da haurrei zuzenduriko
emanaldia.

DLaburrak
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Asier Imaz 

Tolosako Udala osatzen duten
Aralar eta Bilduk, Juan Mari Jau-
regiren oroimenezko monolitoak
jasandako erasoa «arbuiatu» zu-
ten herenegun, ohiko udal batzor-
dearen bilkuran. Horrez gain, 
Legorretan aurkitzen den «oroi-
tarriak izan dituen kalteen kon-
ponketan laguntzeko konpromi-
soa» adierazi zuen udalak. 

Bilduko zazpi zinegotziren eta

Aralarko bakarraren aldeko boto-
ekin onartu zuen mozio alternati-
bo hau udalak; PSE-EEk eta
EAJk aurka bozkatu zuten. Izan
ere, Juan Mari Jauregiren ingu-
ruko mozioa PSE-EEren zinego-
tziak, Jose Ignacio Asensiok, aur-
keztu zuen lehenik. Ondoren,
EAJren eta Bildu-Aralarren mo-
zio alternatiboak iritsi ziren. 

Ibai Iriarte alkatearen esane-
tan, «mozioa aho batez onartu ez
izana denontzako da kaltega-

rria». Horrez gain, «bidea egiten»
jarraitu beharra dagoela aldarri-
katu zuen, elkarrekin topo egin-
go dutenaren esperantza azal-
duz. EAJren izenean, Jokin Az-
kuek hitz egin zuen. Euren
mozioaren aldeko defentsa egin
zuen, eta Iriarterekin ados ager-
tu zen, mozioa aho batez onartze-
aren abantailez hitz egiterakoan.
Helburu hori lortze aldera, euren
mozioan Sorturen estatutuetan
agertzen dena jarri zutela ere
azaldu zuen EAJren ordezka-
riak. 

PSE-EEren ordezkari baka-
rrak, Asensiok, udalari ETAren
historia osoa gaitzestea eskatu
zion. Arnaldo Otegiren hitzak ere
gogora ekarri zituen: «Batzuk
ETA soberan dagoela esaten
dute, beraz, behin betirako desa-
gertzeko zergatik ez duzue eska-

tzen?». Aralarko Iñaki Irazabal-
beitiak azkenik, PSE-EEren 
ordezkariari, elkarren artean
adostasuna lortzeko euren hiz-
kuntza aldatu beharra izango du-
tela aipatu zion. 

Zentzu honetan aipatu behar
da, Asensiok atzo kaleratutako
prentsa ohar baten bidez, azaldu
duela bere alderdiak aurkeztuta-
ko mozioak «behartu» duela Bil-
du, Jauregiren monolitoaren era-
soa gaitzetsi, eta bere konponke-
ta ordaintzera. «Gure mozioak
aurrera egin ahal izateko babes
nahikoa jaso ez badu ere, Bilduri
jarrera hau hartzera eta erasoa
gaitzestera eraman du. Garaipen
txiki bat da eguneroko elkarbizi-
tza lortzeko bidean», gaineratu
du Asensiok. 

Era berean, EAJren jarrerare-
kin «minduta eta kritiko» azaldu

Jauregiren oroimenezko
monolitoa konpontzen
lagunduko du udalak
Tolosako zinegotzi eta Gobernadore Zibil
ohiaren inguruko mozioa PSE-EEren
ordezkariak, Asensiok, aurkeztu zuen 

Bildu-Aralar eta EAJk euren mozio
alternatiboa eraman zuten bilkurara 

Juan Mari Jauregiren inguruko hiru mozio aurkeztu ziren herenegungo bilkuran. Irudian, Jokin Azkue (EAJ) idazkariari mozioa ematen. A. IMAZ

da Asensio, eta alderdiak Bilduri
eskaera gutxi egin izana salatu
du. «Ez Juan Mari Jauregi, eta
ezta beste biktimarik ere, ez dute
merezi errealitatea ezkutatzen
saiatzea eta terrorismoaren bik-
timen oroimena ezabatzea», gai-
neratu du. 

Mozioaren bost puntuak
Udalak onartutako mozioak bost
puntu ditu, eta oinarrian Gipuz-
koako Batzar Nagusiek onartuta-
ko mozioa aurkitzen da, Ibai
Iriartek azaldu zuenaren arabe-
ra.

Lehen puntuan, «garai berrien
aldeko» konpromisoa adierazi
zuen udalak. 

Bigarren puntuan, bakea eta
demokrazia aldarrikatu zituz-
ten, «ezinbesteko osagai bezala».

Hirugarrengoak honela dio:
«Bakea eta demokrazia eskubide
norbanakoaren zein kolektibo
guztien, zibilen hala politikoen
berme bezala ulertzen dugu, bes-
teren artean, euskal herritarrok
askatasunez eta inposaturiko
mugarik gabe herri honen etorki-
zuna erabakitzeko dugun eskubi-
dearen berme bezala, beraz».

Laugarren puntuan, «garai be-
rrirako bidea» guztion artean egi-
tea «ezinbestekoa» dela aipatzen
da. 

Azken puntuak, bosgarrenak,
honela dio: «Juan Mari Jauregi
zenaren senitarteko eta lagunei
gure elkartasuna adierazi nahi
diegu. Gainera, udalak oroita-
rriak izan dituen kalteen kon-
ponketan laguntzeko konpromi-
soa adieraz nahi du».

Juan Mari Jauregi,
zinegotzi eta
Gobernadore Zibil ohia 

D
Juan Mari Jauregi 1951n
jaio zen Legorretan.

2000ko uztailaren 29an, ETAk
Tolosako Fronton kafetegian ti-
rokatu zuen. Hospitalera iritsi
orduko hil zen.

Tolosako Udaleko zinegotzia
izan zen 1994. urtera arte, PSE-
EEren ordezkari bezala. Ondo-
ren, Gobernadore Zibil bilakatu
zen Jose Maria Gurrutxaga or-
dezkatuz. 1996an Euskal Herria
utzi eta Txilera joan zen bizitze-
ra. Bertan, Hego Amerikako Al-
deasako buru izendatu zuten.



Eneritz Maiz Amasa-Villabona

Aurtengo  Santio jaiak euriagatik
gogoratuak izango dira Villabo-
nan. Atzo ere, goizean goizetik,
euria izan zen nagusi. Gaurko
atseden eguna zerura begira pasa

beharko dute billabonarrek, eta
ea hurrengo hiru jai egunetan eu-
riak hartzen duen atseden.

Atzo, haurrek eguna indartsu
hasi zuten. Ingurumena gai har-
tuta, autoak eraiki zituzten. Arra-
tsaldean, egindako lana erakutsi

zuten, eta Korri, Xalto eta Brinko
pailazoak ere izan zituzten. 

Azken egunetako euria dela
eta, Oria ibaiak ur emari handia
darama. Segurtasunagatik bal-
tsen jaitsiera ez egitea erabaki zu-
ten Onddo Gazte Asanbladako ki-
deek. Igandean 13:00etan aterako
dituzte baltsak, eguraldiak la-
guntzen badie behintzat.

Berdura plaza ia txiki geratu zi-
tzaien bazkarian elkartu zirenei.
Umorea eta mozorroak soinean
izan zituzten gazteek. Bazkalos-
tea berriz, poteoan eman zuten.

Txekor jatea eta sagardo dasta-
tzea egin zituzten eta Txerminen

goizean goizetik izan zuten txeko-
rra erretzen. Tripa betetzen ja-
rraitzeko, bokata afaria izan zen
Berdura plazan. Kontzertu gaua-
rekin eman zioten amaiera egu-
nari. Ostiralean, kuadrila eguna-
rekin emango diete jarraipena.

Larunbatean ospatuko den
Erromeri eguneko afarirako txar-
telak erosteko azken eguna da
gaurkoa. Bildotsa burruntzian
erreta jarriko dute afaltzeko.
Txartelak soberan geldituko bali-
ra, Obaba tabernan egongo dira. 

Hiru festa egunen aurreko atsedena  
Oria ibaiaren ur emari handiagatik igandera
atzeratu dute atzo egin beharreko baltsen
jaitsiera; 13:00etan izango da 

Atseden egunean indarrak berreskuratzeaz
gain, pilota eta pala ikusteko aukera dago

Haurrek tailerretan autoak egin zituzten; Baltsen jaitsiera bertan behera utzita, gazteek, mozorroak jantzita, Berdura plaza guztiz bete zuten bertan bazkaltzeko. E. MAIZ

Villabona-Aiztondo › 
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Asteartean, Joko Garbiko partida jokatu zen. M. UGARTEMENDIA

GAUR, UZTAILAK 28

Atseden eguna
p18:00.Pilota palaz binakako
herriko txapelketaren finala 
Bearzana pilotalekuan.

p18:30.Pilota eskuz binakako
afizionatuen finala Bearzana
pilotalekuan.
p22:00.Jubilatuentzat kafe eta
likore dastatzea, biltoki berrian
musikaz alaiturik.

GEgitaraua

Txekorra goizean goizetik hasi ziren erretzen arratsaldean jateko; txikienek pailazoak izan zituzten ongi pasatzeko. E. MAIZ
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Imanol Garcia 

Iaz bezala, Baliarraingo Eneko
Garmendiak jantzi du Gipuzkoa-
ko Lokotx Biltze Txapelketako
txapela, zortzi segundoko aldea
aterata bigarrenari. Unai Otaño
ibartarrak, aldiz, ezin izan zuen
Gipuzkoako II. Mailako Aizkora
Txapelketa lortu, Txapartegik
zazpi segundogatik irabazi bai-
tzion.

Mendaron (Gipuzkoa) jokatu
ziren bi txapelketak. Lokotx Bil-
tze Txapelketan, Garmendiaz
gain beste lau biltzaile lehiatu zi-
ren: Joseba Altuna (Azpeitia),
Ekaitz Azkoaga (Leitz-Gatzaga),
Jon Larrañaga (Mendaro) eta Go-
tzon Zulaika (Mendaro). Kirolari
bakoitzak 1,25 metroko tartean ja-
rritako 50 lokotx bildu behar izan
zituen. 

Lehen txandan, Altuna, Azkoa-
ga eta Zulaika lehiatu ziren. Az-
koagak huts batzuk egin zituen
hasieran eta segundo dezente gal-
du zituen. Zulaikak ere zortzi bat
huts-egite egin zituen, baina es-
karmentua baliatu zuen txanda-
ko denborarik onena egiteko. Al-

tunak lehen parte hartzea izan
zuen, eta huts gutxien egin arren,
ez zuen hobetzerik izan Zulaika-
ren denbora.

Bigarren txandan lehiatu ziren
bi kirolaririk arituenak: Larraña-
ga eta Garmendia. Larrañagak bi
huts-egite izan zituen eta Gar-
mendiak bat ere ez. Beraz, horrek
erabaki zuen hein handi batean
txapela Garmendiaren aldera,
biek ala biek oso lehia estua baitu-
te; Garmendiak txapela jantzi
zuen iaz eta Larrañaga txapeldu-
nordea izan zen.

Azken kolpeek erabaki zuten
Aizkora Txapelketan, finalaren
amaiera estuan, Txapartegi men-
dean hartu zuen Otaño azken aiz-
korakadatan, eta soilik zazpi se-
gundoko aldeagatik jantzi zuen.

Azken kanaerdikoaren biga-
rren aldean aurreratu zitzaion
Otaño Txapartegiri, baina Ota-
ñok ez zuen behar bezain ongi bi-
deratu epaia eta berriro beste al-
detik amaitu behar izan zuen az-

ken enborra buelta emanda; hori
baliatu zuen txapeldunak azken
aizkorakadak lehenago emateko
eta enborra lehenago erdibitzeko.
Jon Irazu zizurkildarra izan zen
hirugarrena.

Sei aizkolari aritu ziren finale-
an: Unai Otaño (Ibarra), Jon Irazu
(Zizurkil), Luis Txapartegi (Zes-
toa), Joxe Ugarteburu (Ezkio-Itsa-
so), Mikel Larrañaga (Azpeitia)
eta Xabier Zaldua (Zumarraga).

Lan erdiak amaitzen (hiruga-
rren enborra, lehen 60 ontzakoa),
Txapartegi izan zen lehena, eta 44
segundoko aldea atera zion biga-
rren izan zen Otañori. Larrañaga,
Ugarteburu eta Irazu nahiko pa-
rean ziharduten eta atzeraxeago
Zaldua.

Azken kanaerdikoraino pixka-
na hurbildu zen Otaño, eta batez
ere, azken kanaerdikoaren lehen
aldean bizitu zuen erritmoa Iba-
rrakoak. Baina epaia hobeto bide-
ratu zuen Txapartegik, eta horre-
la lortu zuen txapela. Zestoarra
berriro ariko da lehen mailan.

Garmendia txapeldun
lokotx biltzen, eta Otaño
txapeldunorde aizkoran 
Eneko Garmendiak
zortzi segundorekin
lortu du txapela; zazpi
segundogatik ihen egin
dio Unai Otañori

I. Garcia Villabona

Aizkardi mendi elkartekoek pres-
tatu dute irailean Pirinioetara jo-
ateko bidaia. Irailaren 17an eta
18an egongo dira mendikatean.
Lehenengo egunean Pont d’eEs-
pagnetik (1.495 m.) abiatuko dira
Wallon-eko (1.865 m.) aterpera jo-
ateko. Hortik Faixako lepora
(2.664) igoko dira, ondoren Faixa-
ko aintziretatik jaitsiera egiteko
eta Respumosoko aterpetxera
(2.200 m.) iristeko. Egun horretan

aukera izango da Faixako gailu-
rrera (3.005 m.) igotzeko. 

Bigarrengo egunean Arrielgo
urtegietara (2.240 m.) joango dira
eta Lavedango portura (2.615 m.)
igoko dira, ondoren Plan d’Aste-
ra (1.470 m.) jaisteko. Egun horre-
tako beste aukera Frondiella gai-
lurrera (3.070 m.) igotzea da, gero-
Wallongo lepotik (2.500 m.)
jaisteko. Ibilaldi hauentzako au-
rreikusitako iraupena, egunean
16 kilometro inguru eginez, zazpi
ordutakoa da.

Bidaia honetarako izena ema-
teko 649 71 71 82 telefono zenbaki-
ra deitu behar da edo Aizkardiren
egoitzara joan 20:00etatik
22:00etara. Hori bai, izena abuz-
tuaren 29tik aurrera eman behar
da eta azken eguna irailaren 15a
izango da.

Pirinioetara joateko
bidaia antolatuta
du Aizkardik
Irailaren 17an eta 18an
izango da aurtengo
bidaia; Frondiella eta
Faixa mendiak igotzeko
aukera egongo da

Bidaiara joango direnak paraje hauetatik ibiliko dira. HITZA

Gipuzkoako Lokotx Biltze
Txapelketa
1.Eneko Garmendia 06:20
2.Jon Larrañaga 06:28
3.Gotzon Zulaika 06:39
4.Joseba Altuna 06:46
5.Ekaitz Azkoaga 07:01

GEmaitzak

Gipuzkoako II. Mailako Aizkora
Txapelketa
1.Luis Txapartegi 14:35
2.Unai Otaño 14:42
3.Jon Irazu 15:46
4.Mikel Larrañaga 15:49
5.Joxe Ugarteburu 16:05
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Maier Ugartemendia 

Egin Dezagun Bidea ekimeneko
partaideak larunbat honetan
errepideetara aterako dira «preso
politikoek jasaten duten mutu-
rreko egoera desagertzea» eska-
tzeko. 

Ekimeneko sustatzaileek es-
kualdeko jendarteari «kalera ate-
ratzeko» deia egin diete, honela,
«mendekua eta suntsitzea xede
dituen espetxe politika honen au-
rrean» aski dela esateko.

Honekin batera euskal preso-

en eskubide guztiak defendatuz
lau eskaera ere egin dituzte. Bate-
tik, «euskal preso politiko guz-
tiak Euskal Herrira ekartzea»
eta «biziarteko zigorra aplikatze-
ko aukera ematen duen doktrina-
ren derogazioa» eskatu dituzte.
Era berean, «zigor osoa eta zigo-
rraren hiru laurdenak bete dituz-
ten presoak kalera ateratzea» al-
darrikatu dute, gaixotasun la-
rriak eta sendaezinak dituztenak
kalera ateratzearekin eta isola-
mendu eta bakardade egoerak
desagertzearekin batera.

Larunbateko hitzordua
Gauzak honela, ekimeneko kide-
ek «eragile sozial eta politiko guz-
tiei eta gatazka konpontzeko bi-
dean aurrera egiten jarraitzearen
alde dauden pertsona guztiei» la-
runbatean, hilaren 30ean, antola-
tutako ekimenetan parte hartze-
ko deia egin dute. 

Egin dezagun bidea mobiliza-
zio egunaren barruan, Tolosalde-
an errepideetara aterako dira;
zehazki 11:45ean Villabonako ga-
solindegitik eta Tolosako Ben-
taunditik hasita.

Elkartasuna
Ostiral hau, hileko azken ostirala
izanik, bihar iluntzean ohiko el-
karretaratzeak izango dira Tolo-
saldeko eta Leitzaldeko herrie-
tan, eta hilabetero bezala, haueta-
ra gerturatzeko deia burutzeko
ere baliatu zuten egindako age-
rraldia. 

Presoei, bidean beraiekin
daudela erakusteko
ekimena antolatu dute 
Bihar hileko azken ostirala denez,
Tolosaldeko eta Leitzaldeko herrietan ohiko
elkarretaratzeak egingo dituzte  

Egin Dezagun Bidea ekimenaren
mobilizazio eguna larunbatean izango da

Villabonan dagoen Remi Ayestaranen oroigarriaren ondoan eskaini zuten prentsaurrekoa. M. U.

M. U. Amezketa

Irati Mujika amezketarra pasa
den astean aske geratu zen,
2009ko azaroan bigarren aldiz
atxilotu zutenetik preso egon on-
doren. Prentsaurrekoan ere izan
zen.
Larunbat goizaldean iritsi zinen
Amezketara, zer moduzko harrera
jaso zenuen?
Harrera ona izan zen. Atarian ba-
zeuden inork gonbidatu ez zituen
eta behin eta berriz zapaldu nahi
gaituzten pertsona batzuk, baina,
behin frontoira sartuta jende
mordoa zegoen eta harrera ede-
rra izan zen benetan. 
Zein baldintzatan geratu zara aske?
10.000 euroko bermea jarri zida-
ten, hori ordainduta behin-behi-
neko askatasunean nago; astero
sinatzea joateko aginduarekin
eta Estatu Espainiarretik atera-
tzeko debekuarekin. Hori izango
litzateke hemendik epaiketa bi-
tarte daukadan egoera. Ez dago
aurreikuspenik epaiketa noiz
izango den.
Bitan atxilotua izan zara, nola bizi
izan duzu egoera hau?
Guri tokatu zaigu zakurren es-
kuetatik pasatzea eta tortura eza-
gutzea, eta ez da gozoa. Zorionez
Euskal Herrian elkartasunak ez
du etenik, kideekin egotean babe-
sa izan dut, eta eskutitzek, bisi-
tek... laguntzen dute. Orain lane-
an jarraitu beharko dugu, ez dela-
ko posible gaur egun oraindik
egoera hau bizitzea.
2009ko sarekadan 34 gazte atxilo-
tu zituzten, zein irakurketa egiten
duzu?
Momentuan mediatikoki honela-
ko kolpeak ematea interesatzen
zaiela uste dut, beraien bide erre-
presioaren propaganda moduan
nahi duten bezala eramaten gai-
tuzte. Gu bezala eramandako ia
300 gazte kalean daude gaur
egun, epaiketaren zain. Nahi du-
tena egiteko bidea irekita dute.

Irati Mujika 1
Euskal preso ohia

«Harrera
ederra egin
zidaten» 

BIHAR

pAduna.20:00etan, herri sa-
rrerako biribilgunean.
pAlegia.19:30ean.
pAmezketa.19:30ean.
pAnoeta.19:30ean.
pAsteasu.20:00etan.
pIbarra.19:30ean, herriko 
sarreran.
pIkaztegieta.20:30ean, herri-
ko plazan.
pLeaburu-Txarama.
20:15ean, Txaraman.
pLeitza.20:00etan, Lopeneko
biribilgunean.
pLizartza.20:00etan.
pOrendain.20:00etan.
pTolosa.19:30ean, Trianguloa
plazan.
pZizurkil.20:00etan, Joxe
Arregi plazan.

GAzken ostirala



Itzea Urkizu

Ibai Iriartek (Tolosa, 1983) ia bi hi-
labete daramatza Tolosako Uda-
lean. Legealdirako dituzten as-
moei buruz aritu da.
Zerk bultzatu zintuen zerrendaburu
izatera?
Herri honetan belaunaldi desber-
dinek erakutsi digute ardurak
hartu behar izan direla. Egoerak
ere eskatzen zuen horrelako ardu-
ra maila bat norbaitek hartu be-
har izatea, eta proposamena luza-
tu zidaten. Gazteoi ardurak har-
tzeak beldurra ematen digun gi-
zartean bizi gara, eta guk ere bes-
teek bezain besteko gauzak egin
ditzakegula eskatu izan dugunez,
hitzetatik ekintzetara pasatzeko
garaia iritsi zait.  
Maiatzaren 22ko hauteskundeetan
Tolosan irabaztea espero al zenuen?
Helburua zerrenda bozkatuena
izatea zen, eta hortik aurrera bo-
rrokatzea. Gero, batuketa elekto-
ralak atera behar dira, ordea; ha-
mazazpi eserleku daude, eta
gehiengoa zeinek ateratzen duen
ikusi behar da. Alde horretatik,
neurri batean sorpresa izan zen.  
Ia bi hilabete daramatzazu udalean.
Nolakoa izan da lehen kontaktua?
Oso ona. Batez ere, argi ikusi du-
guna da, udal hau martxan dagoe-
la agintari politiko batzuk edo
besteak indarrean egonda ere.
Udal teknikariek daramate uda-
laren egunerokoa, eta guk be-
raien aldetik babes eta laguntza
handia nabaritu dugu.
Orain arte egindako adierazpene-
tan, udalaren ateak irekiko dituzue-
la eta parte hartzea sustatuko du-
zuela esan izan duzue,nola gauzatu-
ko duzue praktikan hori?
Parte hartzeak, lehenik eta behin,
gardentasuna eskatzen du. Alde
honetatik, orain ari gara egoera
ekonomikoa nolakoa den azter-
tzen, eta herritarrei argi eta garbi
esango zaie irailetik aurrera, ego-
era nolakoa den. Irailean batzar
bat antolatu nahi dugu, hurrengo
urteko aurrekontuei begira mar-
katu nahi ditugun ildoak azaltze-
ko. Lehenik eta behin gardentasu-
na behar da, jendeak jakin egin
behar baitu hemen egiten dugu-
na. Hortik aurrera, batzordeak
arratsaldez egingo ditugu jende-
ak parte har dezan, eta denon ar-
teko elkarlan bat sustatuko dugu. 
Udalaren egoera ekonomikoa txarra
dela plazaratu da,jada,hala ere.Zein

da egoera hori? Nola egingo diozue
aurre?
Krisi garai batean bizi gara, fami-
liak ere krisi garaian bizi dira, eta
baita udala ere. Momentu hone-
tan, diru sarrerek justu-justu
erantzuten diete Tolosako Udalak
dituen gastu arruntei. Horrek zer
dakar? Inbertsioetarako, eta uda-
lak duen zorrari aurre egiteko, au-
kera gutxi izatea. Zorpetze maila
ez dugu handitu behar, gutxitzen
saiatu behar gara, eta argi dauka-
gu beste erakunde batzuetatik ere

dirua geureganatu behar dugula.
Udalak martxan dituen proiek-
tuak ez ditugu geratu nahi.  
Aurreko legealdian euskararen orde-
nantzarekin gorabehera batzuk izan
ziren. Esparru honetan, zein helburu
ditu udalak Tolosari begira?
Kontuan izanda Tolosako popula-
zioaren %70a baino gehiago eus-
kalduna dela, argi daukagu uda-
laren funtzionamenduak euska-
razkoa izan behar duela. Behin
eta berriz aipatu dugu UEMAn
sartzearen ideia. UEMAn sartzea
ez da sinadura bat bakarrik; UE-
MAn sartzeak konpromiso ba-
tzuk eskatzen ditu. Zentzu horre-
tan, guk Tolosa euskaldun bat
nahi dugu; euskaraz mintzo dena,
euskaraz biziko dena, euskaraz
amestuko duena eta euskaraz lan
egingo duena. UEMAn sartzeko
pausoa eman aurretik, euskara-
ren inguruko herriko eragileekin
aztertu nahiko genuke egoera, eta
horren ondoren pausoa eman.
Guztiok sentitu behar dugu ho-
rren partaide, eta guztiontzat izan
behar du erronka bat. 
Lehen osoko bilkuran, EAJk zuek

egin duzuen batzorde antolaketa
kritikatu zuen.Besteak beste,enple-
gua sustatzeari garrantzirik ez dio-
zuela eman esan zuten. Honen au-
rrean,zer duzu esateko?
Oso argi daukagula krisia izango
dela udal honen oinarrietako bat.
Momentu honetan, hiru plan pilo-
tu ditugu, lana eta enplegua sor-
tzeko. Nik ulertzen dut tarteka ba-
tzuek titularrak bilatzea, baina
krisia, eta Tolosaldeko langileak
eta hauen familiak, gure oinarria
dira. Guk lan duina sortu nahi du-

gu, eta herritarrei, lana eskubide
bat den neurrian, lana izateko bal-
dintzak eskaini nahi dizkiegu.
Gaur egun, oraindik La villa pape-
lera deitzen digute, eta 20 urte pa-
sa dira garai harrez geroztik. Esan
nahi dudana da, etorkizuneko To-
losa zein bidetan jarri behar du-
gun ikusi behar dela; bide horre-
tan, eragileek osatutako mahai
bat osatu behar da. Guk Mahai So-
zioekonomikoa deitu diogu, eta
bertan, hainbat eragile batu be-
har ditugu, eta perspektiba horre-
tan jarri. EAJk oposizioa bere bu-
rua nabarmenduz egitea erabaki
du. Gobernuan zortzi urtez egon
dira, eta orain, denbora horretan
guztian egin ez dituzten proposa-
menak egiten ari dira. Guretzat
oposizioak garrantzia handia du,
oposizioa ere beharrezkoa da. Bai-
na oposizioa arduraz egin behar
da, eta hori da eskatzen dieguna. 
Osasun publikoaren auzia pil-pilean
dabil azken hilabeteotan eskualde-
an. Zein aukera ikusten dituzu Asun-
cion klinika eskualdeko ospitale pu-
blikoa izatera pasatzeko?
TOPAk beti esan izan duenarekin

bat egiten dugu: Tolosaldeko he-
rritarrak bigarren mailako herri-
tarrak izan gara orain arte, ez zaiz-
kigulako eskaini, gainerako es-
kualdeei eskaini izan zaizkien zer-
bitzu berak. Eskualdeko udal guz-
tiek eta Andoaingoak eta
Legorretakoak, koordinakunde-
ak egiten dituen eskakizunekin
bat egitea pauso garrantzitsua de-
la uste dut. Herriak guri eman di-
gu ahotsa, eta jo behar diren era-
kundeetako ateak joko ditugu, he-
mengo nahi hauek betetzeko.  

Laskoraingoikoa deituriko eremuko
proiektuak Bonberenea etxea bota-
tzea zekarren, eta honek aldarriak
eta protestak piztu zituen herrian.
Udalak zein iritzi du proiektuaren in-
guruan? 
Hemen, kontua da San Estebane-
kin zer egingo den. Guk argi eta
garbi esan dugu lehen momentu-
tik, proiektu honek iraganeko es-
kemei erantzuten ziela, eta Tolo-
sak gune horri eman beharreko
tratamentua oso garrantzitsua
dela, kontuan izanda, herriak
duen azken zabaltze-esparrua de-
la. Bide horretan, proiektua gera-
tu egin dugu, izan ere, ez dugu si-
nesten 1.200 etxebizitza behar di-
renik. Sinesten dugu, etxebizitza
politikak ere benetako beharrei
erantzun behar diela. Gainera, gu-
retzat Bonberenea aktibo bat da,
eta ez arazo bat. Sekulako aukerak
eskaintzen dizkigun eragile bat
da, eta guk ez dugu botako. Baina
esan bezala, Bonbereneaz gain,
eremu hori guztia estrategikoa da
guretzat, eta hor parte hartze pro-
zesu bat ireki nahi dugu, auzota-
rren eta herritarren artean, gune

horrek hartu beharreko bidea
zein izango den erabakitzeko. 
Alde Zaharra biziberritzeaz ere hitz
egin izan duzue maiz...
Guretzat garrantzia berezia dute
bai Alde Zaharrak eta baita auzo-
ek ere. Bizitzeko leku erakarga-
rria bilakatu behar dugu Alde Za-
harra, eta garaiak ikusita, inber-
tsio publikoak eta pribatuak be-
harko dira bizilagunei zerbitzu
egokiak eskaintzeko. 
Hirigintzarekin jarraituz Voith-Go-
rostidiko etxebizitzen auzian, eraiki
gabe dauden etxebizitzak hala gera-
tuko balira, zonalde horretarako zer
proposatuko zenukete?
Esan daiteke, gai honen inguruan
auzitegiak ez duela mamira sartu
nahi. Gure nahia etxebizitza ho-
riek ez eraikitzea eta azpiegitura
publikoak eraikitzea litzateke.
Adibidez, frontoi bat datorkit bu-
rura. Hala ere, iritsi berriak gara,
eta erabakiak negoziatu beharko
dira, ez baitaude gure esku soilik. 
Kulturaren esparruan aldaketarik
izango al da legealdi honetan?
Herri-kultura sustatu nahi dugu,
herriko taldeen arteko harrema-
nak indartu nahi ditugu. Oso eki-
men kultural interesgarriak egin
izan dira orain arte, baina orain,
eragileen arteko elkarlan eta si-
nergian pentsatu behar da.
Hondakinen kudeaketaren eredua
errotik aldatzea ezinbestekoa dela
ere esan izan duzue.
Uste dut oso garrantzitsua dela he-
rriak jakitea hondakinen kudea-
keta udalarentzat zer den. Beste
herrialde batzuetan egin diren
proiektu batzuk mahai gainean
jartzeko garaia da. Tolosari hobe-
ren zein egokitzen zaion ikusi be-
har da. Garbi daukaguna da ez du-
gula errausketarik nahi. 
Aparkalekuen arazoa areagotuz doa
bai Tolosan,baita beste lekuetan ere.
Zer proposamen duzue?
Gure asmo nagusia herria oinez-
koei bideratzea da. Autoaren ingu-
ruko kultura aldatze bidean ere
pausoak eman behar ditugu, ohi-
turak aldatuz. 
Bukatzeko egingo al zenuke Gipuzko-
an Bilduk lortu dituen emaitzen ingu-
ruko irakurketa?
Bilduk izan dituen emaitzak koali-
zioak gauden garaiaren irakurke-
ta politiko egokia egin duelako
eman dira. Eta zentzu honetan,
udalak ere eragin behar duela uste
dugu. Gure ustez udala eragile ak-
tiboa izan behar du aldaketa politi-
koari eta prozesuari berari bultza-
da emateko. Zentzu honetan lane-
an hasi gara jada, marko bat defi-
nitzen hasteko, eta udalean dau-
den beste eragile politikoekin hitz
egin behar da horretarako. 
Zeintzuk dira markoaren ardatzak?
Eskubide politiko eta zibil guztiak
bermatzea; bai norbanakoenak,
zein nazio bezala dagozkigunak;
gatazkak sortutako minak aitor-
tzea; eta berradiskidetzea bultza-
tzea. Bada garaia etorkizuna elka-
rrekin egiteko. 

Ibai Iriarte qTolosako alkatea

Ibai Iriarte Euskadiko Gazteri Kontseiluaren Gipuzkoako Koordinatzailea zen, maiatzaren
22an hauteskundeak irabazi, eta Tolosako Udaleko alkatetza hartu zuen arte.

«Gardentasuna behar da, jendeak jakin
egin behar du udalean egiten duguna»

I. URKIZU

‹ Tolosa
2011ko uztailaren 28a, osteguna tolosaldeko eta leitzaldeko hitza 7

Alkateen elkarrizketak D
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2 Farmaziak

GAUR

pTolosa.Olarreaga, M.
Martin Jose Iraola, 10.
943 67 24 38.
pLekunberri.Azpiroz, M.A.
Aralar kalea, 43. 112.

HITZAk ez du bere gain hartzen
egunkarian adierazitako esa-
nen eta iritzien erantzukizunik.

2 Agenda

DEIALDIAK

pIbarra. Ibarrako Udalak San
Bartolome jaien antolaketare-
kin jarraitzeko asmoz bilera
egingo du gaur, 19:30ean udale-
txeko pleno aretoan.
pTolosa.Tolosa Kantariren en-
tsegua egongo da gaur,
20:00etan Kultur Etxean.
pTolosa.Asis Sarearen otoi-
tzaldi bilkura egongo da gaur,
19:30ean Klarisen komentuan.
pBerastegi.Abuztuaren 5ean
izango den herri afarirako txar-
telak erosteko azken eguna
bihar izango da. Urepele eta Ba-
surde elkarteetan edo Zelai ta-
bernan eskuratu daitezke.

JAIAK

pVillabona.Santio jaietako
atseden eguna da gaurkoa, bai-
na hala ere, pilota partidak eta
erretiratuentzako kafe eta likore
dastatzea egongo dira. Ikus egi-
tarau zehatza 4. orrialdean.

ERAKUSKETAK

pTolosa.Jeiki, jeiki erakusketa
ikusi daiteke berriro ere,
Aranburu jauregian irailaren
20a bitarte. Asteartetik larun-
batera 17:30etik 20:30era
bisitatu daiteke.

2 Agurrak

Zorionak!
Izei Gereta Larreta (Anoeta).

Gaur 3 urte.
Gure mutiko alaiari mila muxu

familia guztiaren partetik.
Segi beti bezain alai.

Imanol Garcia Bedaio

Uda honetan Bedaiora joateko
beste arrazoi bat dago. Abaetxe
taberna-jatetxekoek aukera
emango dute beraiek dituzten pa-
rrillak erabiltzeko. Orain gutxi,
Abaetxeren lorategian mahai ba-
tzuk eta haur parkea jarri ditu To-
losako Udalak, eta atsedenleku
baten itxura hartu du. Hori balia-
tuz pentsatu dute parrillaren era-
bilera eskaintzea afari-merien-
dak egiteko, Izaskun Jauregi Aba-
etxeko arduradunetako batek
azaldu duenez.

Taberna-jatetxea ostiraletik
igandera bitarte zabaltzen dute.
Hori bai, kontuan hartu behar da
abuztuaren 5etik 7ra itxita egon-
go dela. Parrillak erabili nahi di-
tuenak arduradunei eskatu be-
har die. Baldintza bat jarri dute
horretarako: ikatza eta edariak
Abaetxekoei erosi behar zaizkie. 

Jauregik dioenez, «eguraldi
txarra egin du eta ez da izan auke-
rarik parrillak erabiltzeko. Espe-
ro dugu aurrerago eguraldi hobea
egitea». Udan ez ezik, udazkena-
ren hasieran ere zerbitzu hori es-
kaintzea aurreikusten dute. Bes-
talde, lorategiak irekita egongo
dira astean zehar. 

Abaetxe taberna-jatetxea za-
baldu zuteneko lehen urtea bete-
ko da irailaren 8an. Azpiegitura
udalarena da, eta Izaskun eta Joa-
kin Jauregi anai-arreba bedaiota-
rrek kudeatzen dute.

Abaetxe taberna-jatetxekoek
parrillak erabilgarri jarri dituzte
Udalak lorategian haur
parkea eta mahaiak jarri
ondoren pentsatu dute
aukera hori ematea
bertako arduradunek

Goiko argazkian, Abaetxeko lorategietan jarritako mahiak. Behekoan,

Joakin Jauregi parrillak erabiltzen orain gutxi egindako afari batean. HITZA


